
 

Friluftsråd Søhøjlandet 

 

 
Soehoejlandet@friluftsraadet.dk 

 
Friluftsråd Søhøjlandet omfatter Hedensted, Horsens, Silkeborg og Skanderborg Kommuner 

 
 

Referat af bestyrelsesmøde i Friluftsråd Søhøjlandet 

 

Torsdag d. 7. december 2023 kl. 19.00 

 

Sted: Skanderborg Lystfiskerforenings lokale på Vester Mølle, Od-

dervej 80, Skanderborg 
 

Deltagere: Jens, John, Jan, Peter, Jørgen, Robert  

Fraværende: Lars  

                  

  

1. Godkendelse af dagsorden. 

Denne blev godkendt.  

 

2. Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde 12. oktober 2023. 

Referatet blev godkendt. 

   

3. Drøftelse af årsmøde 2024 den 23. februar 
Jens har været på et webmøde. Ved mødet blev ønsket en liste over 

alle udlodningsmidlerne og hvad, de er gået til. Ved mødet havde 

man inviteret personer fra de institutioner og lignende, der havde fået 

midler til at fortælle. Jan fortalte, at man kan gå ind og se, hvem der 

har fået midler på Friluftsrådets hjemmeside. Jens fandt dog ud af, at 

man kan se dem fra 2022 men ikke, hvem der har søgt i 2023.  

Det kunne være en idé at invitere personer fra området, der kan for-

tælle om det, som de har brugt bevilgede midler til. Jan følger op ud 

fra de lister, der er.  

Det blev besluttet at holde årsmødet på Kloster Mølle.   

Mødestart fastsættes til klokken 17:30.  

Maden kan være en gryderet af en slags. Jens tilbyder at hjælpe til. 

Jan vender tilbage vedrørende dette punkt.   
 

4. Drøftelse af status mht. nye mailadresser og tilhørende regler. 

Robert, Jørgen og Jan er kommet ind på mailen. Robert sender in-

struktionen til alle sammen med referatet. Jan foreslår, at alle forsø-

ger at komme ind i løbet af næste uge.  

 

5. Orientering fra regionsudvalgsmøde 21. november 

Mødet blev afholdt på Randers Fjordcenter. Næstformand i friluftsrå-
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det deltog on line for at være med og høre, hvad der sker. Udvalgs-

grupperne fortalte om deres projekter. Der er igangværende projek-

ter vedrørende naturparker som eksempelvis Randers Fjord, Maritim 

Naturpark Svanegrund og Naturpark Gudenå i Horsens Kommune. In-

tet nyt om naturnationalparker. Landsskuet blev drøftet og herunder 

økonomien. Man vil deltage igen i 2024.  

Næste regionsudvalgsmøde afholdes den 8. februar i Struer.   

 

6. Sager: 
- Naturnationalparker 

Intet nyt.  

- Fredningsnævnsafgørelser 

Afgørelser bliver lagt ind i mappen Fredningsnævn. Det er 

så op til de enkelte at gå ind og se.  

- Adgangssager 

Der er kommet en del fra Silkeborg og nogle fra Horsens.  

 

7. Ajourføring af opgaveoversigt/orientering om igangværende 

sager (vedhæftet dagsorden). 

• Kommunerne 

• Temagruppe Børn/Unge/Friluftsliv 
Peter vil gerne gøre lidt reklame overfor organisationer, der be-

skæftiger sig med børn og unge. Dette for at få dem til at drøf-

te mulighederne i forhold til Friluftsrådet. Spejderne i Horsens 

kommune har søgt om midler til at lave naturkasser med grej. 

Sportsfiskerforeningen har en grejtrailer med grej til 20-25 per-

soner. Den kan man låne (bemandet) til forskellige aktiviteter. 

• Temagruppe administration og kommunikation 

Intet nyt.  

• Temagruppe Naturpark Gudenå i Horsens Kommune 

se næste punkt.  

 

8. Naturparker 

Der er nedsat et udvalg, der ser på et naturområde der blandt andet 
dækker hele Horsens Fjord-området, Endelave med flere, som skal 

være en maritim naturpark Svanegrund. Jan var inviteret med til mø-

de omkring dette.  
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Naturpark Gudenå i Horsens er der lavet oplæg. Der har været drøf-

tet projektet med Horsens Kommune. Der er nedsat en firmands-

gruppe. Har arbejdet på at få beskrivelserne på plads. Har fået et 

brev om, at der ikke behøves at beskrive mere, da sagen er sendt vi-

dere fra forvaltningen til politisk beslutning i byrådet. Der har været 

afholdt et møde med en tidsplan. Godkendelse i Januar og foreningen 

etablerer en forening ”Naturparkens venner”. Afholdes den 7. februar. 

I marts vil der være offentligt møde. Man har udvidet området med 

blandt andet Ry flyveplads. Peter nævnte Anette Jacobsen fra Gam-
mel Ry, der ved en masse om flyvepladsen.    

 

  

9. Eventuelt  

Der er inviteret til en strategi-workshop tirsdag den 9. januar. Kan 

ses i den nye postkasse. Det er planlagt som et Teams-møde.  

 

Der er udsendt en redegørelse vedrørende de nye postkasser.  

 

 

    

   
  Referent Robert Nielsen   


